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PROTOKÓŁ Nr 0012.2.3.2013
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia

w dniu 19 marca 2013r.

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  UM.
Czas posiedzenia:  godz. 12.00 – 15.40

W  posiedzeniu  uczestniczyli  członkowie  komisji  oraz  zaproszeni  goście,  zgodnie  z 
załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad:

I część posiedzenia  godz. 12.00 – 14.40

1.  Posiedzenie wyjazdowe  -  Firma HAGA.

II część posiedzenia  -  sala nr 130  godz. 15.00 – 15.40

2.  Otwarcie posiedzenia.
3.  Przyjęcie porządku obrad.
4.  Sprawy bieżące.

-  projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
    Jastrzębie-Zdrój na lata 2013 – 2041,

-  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta  
   Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie budżetu Miasta 
   Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,

-  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 
   w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązującej na terenie Miasta 
   Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana i Godów na okres od dnia 01.05.2013r. do 
   dnia 30.04.2014r.  ,

-  projekt uchwały w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i  
    porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

-  projekt uchwały w sprawie zmian zapisów uchwały w sprawie szczegółowego 
   sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
   komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,

-  projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług w zakresie 
    odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,

-  pismo Spółdzielni Mieszkaniowej „JAS – MOS” w sprawie modyfikacji uchwały 
   w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia usług w zakresie 
    odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i   
    zagospodarowania tych odpadów,
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-  pismo Cechu Rzemiosł Różnych z prośbą o udzielenie pomocy finansowej, 

5.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 15 stycznia 2013r.
6.  Wolne głosy i wnioski.
7.  Zakończenie posiedzenia. 

I część posiedzenia  

Ad. 1
Posiedzenie wyjazdowe  -  Firma HAGA.

Adam Gajdzik
- Przedstawił zebranym pracowników firmy HAGA.

Tadeusz Sławik
- Przedstawił  przybyłych  na  posiedzenie  komisji  radnych,  pracowników  urzędu, 
przedstawicieli mediów.

Grzegorz Dawid  dyr. naczelny Firmy HAGA
- Proponuję na początek prezentację firmy, potem obejrzymy zakład produkcyjny i 
ewentualnie pytania, czy dyskusję. 

Tadeusz Sławik
- Komisja chciałaby zapoznać się z działaniami firmy.  Firma HAGA jest jedną z 
największych w mieście, renomowaną firmą obecną w wielu miejscach w kraju, znaną 
ze wspaniałych wyrobów.  Firma pokazuje dobrą jakość, czym podbijamy Europę.  

Grzegorz Dawid  
- Nasza firma jest firmą z tradycjami, formalnie powstała w 1989r.  W 2002r. Firma 
przekształciła się  w spółkę prawa handlowego zakłady mięsne HAGA.  Istniejemy już 
ponad 20 lat.  Jesteśmy firmą polską. W naszej branży jest duża ilość firm.  Chcemy 
być na naszym rynku, jednym z liderów rynkowych.  Trudny jest rozwój, bo w tym 
sektorze   działalności  jest  bardzo  duża konkurencja.  Na rynku jest  nadprodukcja, 
spożycie  produktów mięsno – wędliniarskich nie rośnie.  Są przecież warzywa, owoce, 
ryby, drób.  U nas w praktyce codziennego działania ważna jest jakość produktów. 
Wysoka jakość produktów oparta na tradycyjnych recepturach, których konsumenci 
będą poszukiwać.  Tego typu produkcja wymaga ogromnych nakładów i perfekcji. W 
najbliższym czasie będziemy  też wdrażać produkty innowacyjne. Stawiamy na jakość 
produktów, chcemy być kojarzeni z  produktami niezwykle wysokiej jakości. 
Dzisiaj  spotykamy  się  z  członkami  komisji  polityki  gospodarczej  i  bezrobocia 
miejscowego samorządu.  Ważnym zasobem każdej firmy są też ludzie. Stawiamy na 
znakomity, stabilny, utożsamiający się z firmą zespół pracowników. W biznesie  ważna 
jest  inwestycja  w  ludzi.  Wielu  pracowników  pracuje  w  firmie  po  15,  20  lat.  Dla 
pracownika ważna jest wiedza, umiejętności i zaangażowanie. Pracujemy w zespołach. 
Cały czas chcemy się uczyć.  Poprzez wyznaczoną strategię dążymy do osiągnięcia 
celów.  W 2005r.  zatrudnialiśmy 165 pracowników, a obecnie mamy 230.  Nastąpił 
wzrost zatrudnienia o 39,4% w ciągu niecałych ośmiu lat. Obecnie pracownik powinien 
posiadać umiejętności obsługi maszyn sterowanych komputerowo, czy numerycznie. 
Niewłaściwa obsługa maszyn może spowodować konsekwencje, w postaci uszkodzenia 
maszyny. 
Brakuje nam szkolnictwa zawodowego w zakresie zawodów – wędliniarz, rzeźnik. Duży 
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problem stanowi przygotowanie kandydata w zderzeniu z jego oczekiwaniami. Stanowi 
to  problem  dla  pracodawców.   W  firmie  nie  zatrudnia  się  ludzi  przypadkowych. 
Przyszły  pracownik  przechodzi  procedurę  rekrutacyjną.  Stopień  przygotowania 
kandydatów  do  pracy  jest  niski.  To  nie  jest  wina  młodych  ludzi,  ich  ktoś  tak 
ukształtował.  Na stanowiskach robotniczych jest zatrudnionych 182 pracowników, a 
48  osób  na  stanowiskach  administracyjnych.  Wynika  to  z  tego,  że  powodzeniem 
biznesu  nie  jest   wyprodukowanie  towaru,  ale  jego  sprzedanie.   Rynek  wymusza 
większą automatyzację. 

Małgorzata Czaja – Sokal  -  dyr. ds. handlowych firmy HAGA
- Witam państwa w naszej  firmie.  Jak  już  wspomniał  pan dyrektor   pokażemy 
państwu  magazyn  produktów  gotowych.  Uzyskacie  państwo  bliższą  informację  o 
poszczególnych  grupach  asortymentowych.  Mamy dobre  produkty  i  rozwijamy się. 
Nasze produkty sprzedajemy w wielu miastach – Białystok, Gdańsk, Szczecin, Poznań, 
Warszawa, Kraków.  Można nasze produkty spotkać też za granicą, gdzie cieszą się 
uznaniem naszych klientów.  Sprzedajemy  produkty we Włoszech, Austrii, Niemczech, 
Czechach.  Prowadzimy sprzedaż detaliczną, obsługujemy rynki hurtowe , nowoczesny 
kanał sieciowy, mamy też sieć własnych sklepów firmowych. Sklepów jest około 90, 
ostatni otwarty w ubr. w Opolu. Proces doskonalenia i rozwoju wiąże się ze świetną 
jakością  produktów  i  takie  rzeczywiście  mamy.  Mamy  dostępnych  ponad  200 
asortymentów  towaru  w  różnych  opakowaniach.  Klienci  mają  możliwość  wyboru. 
Staramy się zaspokoić różne potrzeby naszych klientów.  W ofercie mamy wyroby na 
ciepło,  swojskie  wędliny,  wyroby  dojrzewające.  Oprócz  tego  zakładu,  mamy drugi 
zakład,  który  specjalizuje  się  w produkcji  fantastycznych wyrobów podrobowych – 
salcesonów, kaszanek, pasztetów o różnych walorach smakowych, konserwy, słoiki. 
Zakład  znajduje  się  w Golasowicach.  Tworzymy zgrany zespół  realizujący  zadania. 
Naszym celem głównym jest zaspokojenie potrzeb naszych klientów.  Dziękuję. 

Grzegorz Dawid
- Zapraszamy państwa do obejrzenia zakładu. 

Komisja  na zaproszenie przedstawicieli firmy HAGA  obejrzała zakład. 

Adam Gajdzik
- Powoli  następuje  odbudowa  szkół  zawodowych.   Parę  lat  temu  te  szkoły 
podupadły. Doszło nawet do zamknięcia szkół zawodowych. 

Tadeusz Sławik
- Staramy się odbudować szkoły o profilu zawodowym.  Czy  kontaktowaliście się 
państwo  ze szkołami zawodowymi odnośnie profilu nauczania ? 

Adam Gajdzik
- Nasza firma daje gwarancję zatrudnienia, dla osób, które chcą się kształcić w tym 
kierunku.  Praca u nas jest ciężka.  Jest podobno klasa i parę osób kształci się w tym 
kierunku.  

Małgorzata Czaja – Sokal
- Jak państwu podobał się zakład ?

Tadeusz Sławik
- Widzieliśmy nowoczesny zakład i wyśmienitej jakości wyroby. Firma HAGA przez 
wiele lat pozyskiwała klientów jakością.  Nasze firmy muszą spełniać bardzo wysokie
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normy jakościowe, których nie mają nawet firmy europejskie.  Firma HAGA, to firma 
lokalna, płacąca podatki w mieście. 

Roman Foksowicz
- Dziesięć lat temu prowadziłem dla pracowników firmy szkolenie. Części budynków 
wtedy nie było.  

Paweł Gajdzik
- W 90-ciu procentach wyburzyliśmy stary zakład i powstał nowy. Dołożyliśmy halę 
i mamy obecnie około 6 tys. metrów powierzchni. Jesteśmy na etapie projektowania 
dodatkowej hali. Rynek klienta ma swoje prawa. 

Piotr Włodarek
- Nastąpiła  zmiana  kupowanych ilości  towaru,  obecnie  jest  to  10-15  dkg.   Nie 
kupuje się na zapas. 

Małgorzata Czaja – Sokal
- Jest  minimalizacja opakowań. Klient chce kupić coraz mniejsze porcje. 

Paweł Jagodziński
- Jak wygląda plan ekspansji na rynek zagraniczny ?  Jakie macie plany odnoście 
rynku polskiego ? 

Adam Gajdzik
- Chcemy utworzyć dział zajmujący się sprawą transportu. 

Tadeusz Sławik
- Dziękujemy państwu  za możliwość odbycia posiedzenia komisji w siedzibie firmy. 

II część posiedzenia  -  sala nr 130

Ad. 2

Otwarcia II części posiedzenia dokonał przewodniczący komisji. 

Ad. 3

Porządek obrad został przyjęty głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0.

Ad. 4

Sprawy bieżące.

-  projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
    Jastrzębie-Zdrój na lata 2013 – 2041,

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzieliła Katarzyna Prątnicka zastępca skarbnika 
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miasta.  W uchwale Nr XV.190.2012 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2013 – 2041 
wprowadza się  zmiany:   w  tytule  po  słowach „Miasta  Jastrzębie-Zdrój”  usuwa się 
słowa   „na lata 2013 – 2041”, w paragrafie 1 po słowach  „Miasta Jastrzębie-Zdrój” 
usuwa się  słowa  „na lata   2013  –  2041”,  paragraf  2  otrzymuje  nowe brzmienie 
„ustalić przedsięwzięcie wieloletnie, określone w załączniku Nr 3 w tym na zadania 
związane z programami finansowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 
ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych oraz pozostałe zadania”. 

–projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 
rok,

Wyjaśnienia  do  projektu  uchwały  udzieliła  Katarzyna  Prątnicka.  Zwiększa  się 
planowane dochody budżetu miasta o kwotę 464 530 zł. Łączna kwota planowanych 
dochodów budżetu miasta po wprowadzeniu zmian, o których mowa wynosi 407 088 
487 zł. Zwiększa się planowane wydatki budżetu miasta o kwotę 1 821 943 zł. Łączna 
kwota  planowanych  wydatków  budżetu  miasta  po  wprowadzeniu  zmian  wynosi 
466 349 180 zł.  Zwiększa się planowany na 31 grudnia 2013r. deficyt budżetu miasta 
o kwotę 1 357 413 zł. Deficyt budżetu miasta na ten dzień po wprowadzeniu zmiany 
ustala się na kwotę 59 260 693 zł.  Zwiększa się kwotę  planowanych przychodów 
budżetu miasta o 1 357 413 zł z tytułu nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych.  Łączna 
kwota planowanych przychodów budżetu miasta po wprowadzeniu zmiany wynosi 59 
560 693 zł. 

Roman Foksowicz
- Środki w wysokości 155 tys. zł przeznaczone na  modernizację hali widowiskowo 
– sportowej. 

Michał  Szelong  -  Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji
- W  ramach  tych  środków  zostanie  wykonana   instalacja  klimatyzacyjna  w 
serwerowni,  zostanie  zmodernizowana  instalacja  odgromowa   oraz  planowana jest 
modernizacja dachu budynku socjalnego. W projekcie nie zostało przewidziane żadne 
urządzenie chłodzące i naturalny obieg powietrza nie będzie powodował zwiększenia 
temperatury.  W związku z tym, że temperatura dochodzi tam do  powyżej 30 stopni i 
sprzęt  został  uszkodzony,  to  chcąc  utrzymać  gwarancję,  musimy  wprowadzić 
klimatyzator o mocy przynajmniej 4 kilowat.  Maksymalna temperatura powinna być w 
granicach 20- 24 stopni, żeby urządzenia sterujące normalnie funkcjonowały. 

Roman Foksowicz
- Moje wątpliwości wynikają z tego, że w sierpniu, czy we wrześniu była uchwała 
dotycząca  dopłaty  do  hali.  Było  to  ponad pół  miliona  złotych  w związku z  ugodą 
sądową.  Wtedy była wymieniona  klimatyzacja serwerowni, jako jedna z dodatkowych 
rzeczy, która wyniknęła ...

Michał Szelong
Są dwie  serwerownie,  jedna  jest  w części  piwnicznej,  gdzie  jest  maszynownia  od 
strony dźwigu.  Druga  jest po lewej strony od strony portierni.  Mówimy o rzeczach, 
które wyniknęły w trakcie  przeglądów. Jest  dokumentacja,  że  temperatura szkodzi 
pracy urządzeń.  Hala posiada odgromy, ale są uszkodzone.  Po zimie w ubr. zostały 
uszkodzone.  Instalacja odgromowa nie  działa  dobrze i  trzeba to zrobić  na nowo. 
Oprócz tego został uszkodzony system kotwiący. Jest to system wspomagający pracę
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na dachu przy  sprzęcie  alpinistycznym.  Jest  to  też  do naprawy.   Rozmawiamy z 
działem reklamacyjnym firmy,  ale  firma nie  poczuwa się  do  tego,  bo  twierdzi,  że 
wszystko zostało zrobione zgodnie z projektem.  
Jeśli chodzi o naprawę dachu, to w systemie powłoki są drobne uszkodzenia.  Kwota 
za naprawę to 2500 zł brutto według wstępnego kosztorysu. Niski  dach należy do 
starego zaplecza, który nie był na tym etapie  remontowany.  Został zrobiony przy 
pierwszej  modernizacji  przez  firmę  Remontex,  czyli  po  przejęciu  hali  od  Zakładu 
Logistyki Materiałowej.  Zastosowano wtedy nowatorską metodę i dach zapiankowano. 
Jednak z  upływem czasu zaczęły się przecieki w starych socjalnych szatniach, które 
zostały wyremontowane.  Jest to zakres dodatkowy remontu. 

Roman Foksowicz
- Dziwi  mnie,  że  nowy budynek oddany do użytku dwa lata,  czy półtora roku 
temu, mówię tu o hali,  już trzeba remontować.  Albo wykonawstwo było złe, albo 
projekt. Nie może tak być, że miasto nadal ponosi koszty. 

Michał Szelong
- My  chcemy,  aby  obiekt  spełniał  wymogi  bezpieczeństwa  i  aby  zamontowane 
urządzenia właściwie funkcjonowały. 

Roman Foksowicz
- To pokazuje, że nie do końca jest to zrobione, tak jak powinno.  Dlatego moje 
wątpliwości o kolejne pieniądze. Ile jeszcze takich rzeczy wyniknie ?  

Maria Pilarska
- Może pan donieść do wszystkich organów Rzeczypospolitej.

Roman Foksowicz
- Każdy może.

Maria Pilarska
- Może. 

Roman Foksowicz
- Jak pani zdaje sobie sprawę osoba publiczna ma obowiązek.

Maria Pilarska
- Oczywiście.

Tadeusz Sławik
- Czy są jeszcze pytania ?

Roman Foksowicz
- Nie rozumiem tylko odniesienia pani naczelnik, bo to ...

Maria Pilarska
- Rozumie pan. 

Roman Foksowicz
- Nie rozumiem w tym kontekście. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 2, przeciw 0, wstrzymujących się 
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– 1,  powyższy projekt uchwały. 

–projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  obowiązującej  na  terenie  Miasta  Jastrzębie-
Zdrój, Gmin Mszana i Godów na okres od dnia 01.05.2013r. do dnia 30.04.2014r.
Wyjaśnienia  do  projektu  uchwały  udzielił  Tadeusz  Pilarski  dyrektor  Jastrzębskiego 
Zakładu Wodociągów i  Kanalizacji.   Wnioskuje o uchwalenie  taryfy  dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków od okres od 01.05.2013r. 
do  30.04.2014r.   Nowa  proponowana  taryfa  na  okres  obowiązywania  zmieni  się 
następująco:  dla dostaw wody – z 3,82 zł netto/m3 na 3,99 zł netto/m3.  Dla dostaw 
wody pitnej  i  dla odbioru ścieków  cena uległa zmianie o 0,19 zł/m3, co stanowi 
1,94% wzrostu.  Dla  odbioru ścieków  - z 5,97 zł netto/m3 na 5,99 zł netto/m3. 
Główne  przyczyny  wzrostu  cen   to:  wzrost  cen  dostaw  wody  z  Górnośląskiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów  o 15%, wzrost cen dostaw wody ze strony czeskiej o 
3,3%, wzrost inflacji 0 3,7%.  W taryfie zostało przewidziane dalsze stosowanie opłaty 
abonamentowej.   Opłata  abonamentowa  została  określona  została  wyłącznie  na 
poziomie  faktycznie poniesionych kosztów bezpośrednich i kosztów obsługi klienta. 
Po sprawdzeniu, stwierdzono, że dokument jakim jest taryfa opłat,  został prawidłowo 
przygotowany pod względem formalnym, rachunkowym i księgowym. Biegły rewident 
nie przedstawił uwag. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw 0, wstrzymujących się 
– 1,  powyższy projekt uchwały. 

-  projekt uchwały w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i  
    porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Wyjaśnienia  do projektu  uchwały  udzieliła  Maria  Pilarska.   Powiedziała,  że  zmiany 
zapisów regulaminu nastąpiły w zakresie:  art. 5 ust. 3 poprawa błędu drukarskiego, 
art. 5 ust. 4 doprecyzowano wielkości wytwarzanych odpadów komunalnych , art. 7 
ust.  1  proponowane  częstotliwości  odbioru  odpadów  komunalnych  zostały 
doprecyzowane  w odniesieniu do  czasookresu jednego miesiąca. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw 0, wstrzymujących się 
– 0,  powyższy projekt uchwały. 

-  projekt uchwały w sprawie zmian zapisów uchwały w sprawie szczegółowego 
   sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
   komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzieliła Maria Pilarska. Zmiana zapisów  uchwały 
nastąpiła  w  zakresie  częstotliwości  odbioru  odpadów  komunalnych   z  terenów: 
placówek  handlowych,  usługowych,  obiektach  użyteczności  publicznej,  terenu 
ogródków  działkowych,  z  cmentarzy.  Częstotliwości  odbioru  zostały  określone  do 
jednego  miesiąca.  Pozwoli  to  na  opracowanie  harmonogramu  wywozu  odpadów 
komunalnych. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw 0, wstrzymujących się 
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– 0,  powyższy projekt uchwały. 

-  projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług w zakresie 
    odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzieliła Maria Pilarska.  Zgodnie z art. 6r ust. 4 
ustawy,  rada  gminy  może w formie  uchwały,  określić  rodzaje  dodatkowych usług, 
świadczonych przez gminę, w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  oraz wysokość cen za te usługi. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw 0, wstrzymujących się 
– 1,  powyższy projekt uchwały. 

–pismo  Spółdzielni  Mieszkaniowej  „JAS  –  MOS”  w  sprawie  modyfikacji  uchwały  w 
sprawie szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych 
odpadów,

Komisja zapoznała się z powyższym pismem.
Pismo stanowi załącznik do protokołu. 

-  pismo Cechu Rzemiosł Różnych z prośbą o udzielenie pomocy finansowej, 

Komisja zapoznała się z powyższym pismem.
Pismo stanowi załącznik do protokołu. 

Tadeusz Sławik
- Proponuję zaprosić przedstawiciela cechu na posiedzenie komisji w kwietniu. 

Ad. 5

Protokół z posiedzenia komisji w dniu 15 stycznia 2013r. został przyjęty głosami:  za – 
5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.

Ad. 6

Wolne głosy i wnioski.

Komisja nie zgłosiła wolnych głosów i wniosków. 

Ad. 7

Przewodniczący komisji podziękował zebranym za przybycie i zakończył obrady. 
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Przewodniczący Komisji
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia

Tadeusz  Sławik

Protokołowała
Alicja Trocka




